
 
 

 

Dagsorden til møde i skolebestyrelsen onsdag den 13.11.2024 kl. 17.45 – 20.00 inkl. spisning 

 

Mødet afholdes i personalerummet 

 

Formøde: 17.00 -17.45 i mødelokale 1 

 

Mødeleder: Rikke 

Husk at evt. afbud skal meldes til Rikke eller Helene  

Afbud: Anja, Louise, Michelle 

 

 

 

NB: Vi har aftalt ny struktur for dagsorden til skolebestyrelsesmøderne.  

De to første punkter er således orienteringspunkterne. Selve orienteringen gives skriftligt i dags-

ordenen og skal være læst inden mødet, hvor der kan stilles spørgsmål og drøftes 

 

 

 

Pkt 18: Orientering fra Skolebestyrelsen 

 

1. Møde i AdvisoryBoard 8. oktober med deltagelse af skoleledere 

Bilag: Referat og præsentation om opdateret IT-strategi 

 

2. Møde med forældrerådene 10. oktober 

Bilag: Referat.  

 

Enkelte faktuelle oplysninger skal rettes i referatet. 

Forslag om at skolebestyrelsen bidrager til, at nye forældreråd kommer godt fra start med en 

fælles forventningsafstemning. Fx på forældremøderne efter sommerferien. Bl.a. få talt om øn-

sket om at spare op i klassekassen og komme tidligt i gang. 

Klasserådenes håndbog – bestyrelsen overvejer at lave en sådan til at understøtte klasserådene. 

Der er inspiration på div. hjemmesider. 

 

3. ”Flimmer” – arrangement for forældre 5. november 

 

Fint fremmøde til flimmer-oplægget fra de 4 årgange. Sara med børn i 2+4 klasse holdt oplægget 

om børns brug af sociale medier. Super skarpt oplæg med gode eksempler, tips og opmærksom-

hedspunkter så man i klasserne har et fælles udgangspunkt for dialogen om emnet. Hun havde en 

klar opfordring til at vi på hver årgang tager en snak om fælles retningslinjer for børnene. Kort 

reklame for videoappen flimmer (blanding af dr og YouTube), som har indhold lavet af kompe-

tente voksne med leg og læring for øje. Sara hjalp gerne fremadrettet, hvis vi havde brug for det 

ifm. forældremøder osv. Stor ros herfra for et meget relevant oplæg-skal klart gøres igen, hvis 

hun må/kan :) 

 

Amalie sender et udvidet referat fra mødet, der vedlægges kommende ugebrev. 

 

 



Pkt. 19 Orientering fra skole og sfo 

 

1. Om ansættelsesproces 

 

Der er aktuelt to stillingsopslag – en lærer og en pædagog. Der er god aktivitet på begge opslag. 

 

Spørgsmål om vi har overvejet at åbne for videoansøgninger. Det er teknisk muligt i EMPLY. 

Erfaring for at det giver en bedre fornemmelse af ansøgeren ifm udvælgelsen. 

 

Der er vanskeligheder for nye medlemmer med at kunne få adgang til systemet. 

 

 

2. Penge fra morgensangspuljen 

Bilag: ansøgning og tilsagn 

 

 

Pkt 20: Velkommen til elevrådsrepræsentanterne og elevrådslærer 

 

Elevrådslærer Simone Jensen og repræsentanter for vores ældste elevråd møder op og fortæller, 

hvordan de vil arbejde både som elevråd og om, hvordan de vil bidrage til skolebestyrelsen. Som 

en del af punktet går vi på besøg i elevrådets lokale. 

 

 

Stort velkommen til formand Olivia og næstformand Luna, begge fra 8.a 

Elevrådet har eget lokale. Der er planer om at synliggøre elevrådet via billeder, elevrådstavle v. 

Gryden, en postkasse. 

Talt meget om skolens indretning. Flere synes at det er noget sjusk, at der ikke er malet vægge 

ifm skift til nye tavler, derfor er der flere forskellige farvepletter på væggene. 

Elevrådet vil gerne ønske hos TMD (via skolen) at pletterne males over. 

 

Frikvartererne: elever fra 5. og 6. synes frikvartererne er kedelige – måske fordi de ikke har 

indeordning. Elevrådet har lavet grupper til at organisere frikvarterskonkurrencer. Fx bordfod-

bold og bordtennis. Skak. Konkurrencerne er valgt, fordi skolen i forvejen har de ting, der skal 

bruges. Et ønske kunne være at købe bord til teq-ball. Der kan søges midler fra fonde. 

Skolen har et bordtennisbord i depot – det kan hentes til fx Gryden. I depotet er der også bolde 

og bat til rundbold i store mængder. Elevrådet TTT. 

 

Bolde er en kontinuerlig udgift – de bliver væk. Aktuelt varetager skolens sekretær et boldudlån, 

og der er meget høj afleveringsprocent. 

 

Samarbejde med lærerne om trimdag, skolefest og fastelavn. Det er sjovt for elevrådet og giver 

mulighed for indflydelse. Elevrådet har været med til at skabe nye traditioner – fx et vandretro-

fæ. 

 

Det er et fokus for elevrådet at skabe traditioner samt arbejde for et styrket fællesskab på Sten-

gangen. 

 

Elevrådet er repræsenteret i ElevForum, hvor alle folkeskolernes elevråd er repræsenteret. Te-

maerne her er fælles for skolerne – ønsker til ændringer eller tiltag. Der har været tale om lig-

heder og forskelle. De voksne i ElevForum kommer fra Ung Sorø og fra Rådhuset. Fællesskab 

på tværs af skolerne er godt – fx til Skills.  

 

Elevrådet vil gerne bidrage til skolebestyrelsesarbejdet ved at forberede dagsordenen sammen 

med hele elevrådet. Det kan nås, hvis dagsordenen er frigivet senest fredag. Punkter der kræver 

drøftelse i klasserne skal frigives i bedre tid. 



 

(dialog) 

____________________________________________________________________________ 

 

Pkt 21: Opfølgning på opdatering af skolens ordensregler  

Bilag:  

Opdateret version med tilføjelse af nyt punkt jvf drøftelse på bestyrelsesmødet 25. september.  

Bemærkninger fra medarbejderne (lægges først inden umiddelbart inden mødet) 

 

Skolens medarbejdere er positive over for tiltaget og vil gerne arbejde med ordensreglerne i 

hverdagen som retningsgivende for en kultur, der understøtter skolens fællesskab. 

Der er fokus på, at reglerne skal aktiveres, indarbejdes, oversættes til en praksis…. 

Der er fokus på at gøre kendt og efterlevet blandt elever, medarbejdere, forældre og gæster. 

 

Udkastet skal drøftes i elevrådet for kvalificering og bidrag til udbredelse og efterlevelse. Gerne 

helt ud i klasserne Fx om at hilse godmorgen i klasserne.  

 

Eleverne inddrages ift udbredelse blandt eleverne. 

Skolebestyrelsen inddrages ift udbredelse blandt forældrene. 

 

Skolebestyrelsen udtrykker, at også forældrene skal være bærere af den ønskede adfærd – fx sige 

godmorgen og ”tak for i dag”. Kan der være en lille kampagne i ugebrevene? 

 

Der er en stærk generel i kultur i Sorø for at hilse på hinanden. Prøv fx at gå en tur rundt om 

Sorø Sø –  

 

Vi genoptager punktet til næste møde så vi kan inddrage elevrådets synspunkter. Punktet skal 

ligge først på dagsordenen. 

_____________________________________________________________________________ 

 

Pkt 22:  Opfølgning på indsats og tiltag ifm indskrivning af kommende 0. årgang. 

Evaluering af infoaften m.m. 

(Dialog og beslutning)  

Bilag: feedback fra deltagende forældrerepræsentanter (uploades mandag) 

 

Oplægget til infoaften var tilrettelagt med afsæt i udmeldinger fra bl.a. skolebestyrelsen og for-

ældrerådet i Villa VilleKulla. 

Den aktuelle planlægningsproces er ligeledes tilrettet efter tilbagemeldinger og der er god ener-

gi hos medarbejderne. Feedback fra dagtilbudsleder er ligeledes positiv.  

Vi afventer det endelige tal for indskrivning til kommende 0. årgang. Souschef har telefonisk 

kontakt med alle potentielle kommende forældre i distrikt Pedersborg. Tidlig sfo er på dagsorde-

nen i fælleskommunalt sfoledernetværk. 

Skolebestyrelsen anerkender den skærpede indsats fra skolens side. 

Folderen skal udbredes i god tid ifm den næste indskrivning. Folder vedr. tidlig sfo 26 kommer 

ud i børnehaver m.m. i januar 25. 

_____________________________________________________________________________ 

 

Pkt 23: Opfølgning på forældremøderne  

 

En drøftelse med afsæt i årets forældremøder der evt. fører til en mere eksplicit ramme for ”det 

gode forældremøde” på Pedersborg Skole. 

I drøftelsen aftalte vi på sidste møde at komme omkring disse temaer: 

 

Hvad er et godt forældremøde både for medarbejderne og forældrene? 

Hvordan virkede de oplæg, som bestyrelsens repræsentanter lave de på møderne? 



Har vi den rette frekvens på forældremøder? (Aktuelt 1/år i aug/sep) 

Hvad med varigheden på forældremøderne – er den hensigtsmæssig? 

 

 

Div input: 

 

Det er svært for de forældre, der skal til to forældremøder samtidig, fordi deres børn er på år-

gange, der er planlagt samtidigt. Man kan ikke deltage i to møder samtidigt. Er det en løsning at 

fordele forældremøderne på en dag/årgang?  

 

Forslag: Forældreråd gøres ansvarlige for at afholde et trivselsmøde for klasserne – uden læ-

rerne. Fx i januar/februar. Opmærksomhed på, at nogle forældreråd måske ikke en komfortable 

med at skulle lede sådan et møde. Og opmærksomhed på at et møde uden skolens deltagelse skal 

holde fokus på, hvordan forældre/familier kan bidrage til at styrke trivslen.  

 

Skolen afholder et forældremøde med en dagsorden, der omhandler undervisning o. lign. I au-

gust/september. På skolen er vi på vej med en skabelon for indhold på forældremøderne. Vi skal 

forholde os til værdien af ”fagenes fest”, hvor der gennemgås årsplaner fx Samt balancen mel-

lem information og dialog. 

 

Efterspørge punkter til forældremødernes dagsorden hos forældrene (via klasserådet) – der er 

god erfaring fra et team om denne tilgang. 

 

Et forældremøde om året er for lidt. Men opmærksomhed på at medarbejderdeltagelse til mere 

end et møde koster flere lønkroner. Men til mødet i august ved forældrene nødvendigvis ikke, 

hvad der er at spørge om. Meget kan være nyt – fx i de små klasser, ved lærerskift eller nye fag. 

Forældrene kan bidrage mere kvalificeret et stykke tid inde i skoleåret. 

 

Punktet fortsættes til kommende møder mhp at stilladsere det kommende skoleårs forældremø-

der. Ledelsen vil påbegynde aftalt indsats om at indholdsbeskrive forældremøderne på de for-

skellige årgang.  

 

Skolebestyrelsen har forgæves forsøgt at få fat i Skole og Forældres skabeloner for indhold på 

forældremøderne. Mai følger op. 

 

(Dialog og evt. beslutning) 

 

Pkt 24: Forældrerepræsentanter i de to kommende ansættelsesrunder skal vælges. 

 

Vi har ansættelsessamtale på pædagogstilling til sfo 2 onsdag d. 20/11 start 17.00 

 

Amalie, Malene 

 

Vi har ansættelsessamtale til lærerstillinger onsdag d. 27/11 start 17.00 

 

Rikke, Lisa 

 

(Beslutning) 

 

 

Pkt. 25: Eventuelt. 

 

Dette punkt er droppet 

 

 



Pkt 26:  

 

 

 

Punkter til næste møde 4. december – herunder evt. opdatering af årshjul 

 

Opfølgning på ordensregler – med tilbagemeldingerne fra elevrådet. 

Workshop vedr. det gode forældremøde 

 

(dialog og beslutning) 

 

 

Pkt. 27: Godkendelse af referat. 

 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Rikke 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


